
نتایج قرعه کشی خودروهای وارداتی 
مشخص شد

مدیر طرح واردات خودرو وزارت صمت، ضمن اعلام نتایج قرعه کشی آخرین دور از عرضه خودروهای 
وارداتی در سال ١۴٠٣ به ثبت درخواست ٩٣ هزار نفر در این مرحله اشاره کرد و گفت که تاکنون 
منتخبان ١٠ هزار خودرو عرضه شده در این دوره، مشخص شده  و اسامی منتخبان بر روی سایت 
سامانه بارگذاری شده که ممکن است تعداد عرضه تا ١۷ هزار خودرو نیز افزایش پیدا کند.به گزارش 
ایسنا،  آخرین دور از فروش خودروهای وارداتی از طریق سامانه یکپارچه عرضه خودروهای وارداتی، 
از روز شنبه ١۸ تا ٢٣ اسفندماه، برای ثبت نام متقاضیانی که طی بازه زمانی ١۴ تا ٢١ اسفند ماه،  
یکی از حســاب های خود نزد بانک های عامل را به نام خودرو وارداتی وکالتی و مبلغ ۵٠٠ میلیون 
تومان را در این حساب بلوکه کرده بودند، اجرایی شد.گفتنی است که این طرح فروش خودروهای 
وارداتی با عرضه هشت محصول فعال شد و طی چهار دوره، به روز رسانی شد، در نهایت ۵۸ مدل 
خودرو وارداتی عرضه شد که متقاضیان امکان انتخاب سه اولویت مورد نظر خود از بین محصولات 
عرضه شده را داشتند.طبق آنچه که پیش از این مهدی ضیغمی- مدیر طرح واردات خودرو وزارت 
صمت- اعلام کرده بود، پس از پایان یافتن مهلت ثبت نام در روز چهارشــنبه )٢٢ اسفند ماه(، روز 
پنجشــنبه )٢٣ اســفند ماه( قرعه کشــی این مرحله از عرضه خودروهای وارداتی انجام شد؛ حال 
امروز )شــنبه( این مقام مســئول در گفت وگو با ایسنا، از مشخص شدن نتایج قرعه کشی خبر داد.  
در این راســتا، مدیر طرح واردات خودرو وزارت صمت، از مشــخص شــدن نتایج خبر داد و گفت: 
ثبت نام کنندگان می توانند از طریق سایت سامانه به نشانی saleauto.ir از وضعیت تخصیص یا عدم 
تخصیص در آخرین دور از عرضه خودروهای وارداتی در سال ١۴٠٣ مطلع شوند.به گفته این مقام 
مسئول، در این دوره از عرضه خودروهای وارداتی، ٩٣ هزار نفر ثبت نام کرده اند که تاکنون برای ١٠ 
هزار دستگاه خودرو، منتخبان نهایی مشخص شدند؛ البته این تعداد ممکن است تا ١۷ هزار خودرو 
نیز افزایش پیدا کند.  گفتنی است، منتخبان این دوره از فروش خودروهای وارداتی، پس از دریافت 
فراخوان توسط شرکت واردکننده، بر اساس مهلتی که شرکت در نظر گرفته باشد، منتخبان فرصت 
خواهند داشت که نسبت به واریز وجه خودرو یا وجه علی الحساب خودرو برنده شده را واریز کنند.

معــاون امور برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی با تأکید بر تولید و 
عرضه مناســب گوشت مرغ و گوشــت قرمز در بازار، از ذخایر کافی برای تأمین 
نیاز کشــور خبــر داد و اعلام کرد که در صــورت نیاز، توزیع مــرغ منجمد نیز 
انجام خواهد شــد.اکبر فتحی، معاون امور برنامه ریــزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشــاورزی، در گفت وگو با ایسنا، با توجه به تقارن ماه رمضان و عید نوروز درباره 
وضعیت توزیع مرغ و گوشــت اظهار کرد: شرایط تولید گوشت مرغ مساعد است 
و تولیدکنندگان با وجود تمامی مشقت ها و محدودیت ها همچنان در حال تولید 
هســتند. قیمت مرغ زنــده و مرغ آماده طبخ به نرخ واقعی خود رســیده و بازار 
در شــرایط خوبی قرار دارد؛ بنابراین به میزان کافی مرغ در بازار موجود است و 
شــاید نیازی به عرضه مرغ منجمد نباشد.وی با اشاره به برنامه های وزارت جهاد 
کشــاورزی برای ماه رمضان افزود: برنامه ای به استان ها ابلاغ شده که در صورت 
احساس نیاز و درخواست مسئولان استانی، مرغ منجمد توزیع شود. خوشبختانه 
شــرکت پشــتیبانی امور دام ذخایر کافی در اختیــار دارد و از این محل، عرضه 
انجام خواهد شــد. تاکنون یکی دو استان درخواست توزیع داشته اند که عملیاتی 
شده اســت.فتحی درباره وضعیت ذخایر گوشت قرمز نیز گفت: در زمینه گوشت 
منجمــد نیز ذخایر خوبی وجود دارد و فروشــگاه ها نیز عرضــه این محصول را 
انجام می دهند. اما گوشــت گرم عمدتاً از تولید داخل تأمین می شود و حدود ٩٠ 

درصد نیاز کشــور از طریق تولید داخلی تأمین می شود و به همین دلیل، قیمت 
آن نســبت به گوشت وارداتی بالاتر است. در این راستا، اتحادیه دامپروری اقدام 
به راه اندازی مراکز عرضه مســتقیم در تهران و ســایر استان ها کرده که می تواند 
به تعدیل قیمت و دسترســی مناســب مصرف کنندگان کمــک کند.معاون وزیر 
جهاد کشــاورزی درباره دلیل بالا بودن قیمت گوشــت داخلی نســبت به برخی 
کشورها اظهار کرد: کشــورهایی که در صنعت دامپروری مستعد هستند، میزان 
بارندگی بسیار بالاتری دارند،حدود سه تا چهار برابر کشور ایران و این امر موجب 
می شــود که علوفه و نهاده های دامی در آن کشــورها هزینه ای نداشته باشد، در 
حالــی که دامداران ایرانــی مجبورند نهاده های دامی، از جمله ذرت و ســویا، را 
بــا قیمت بالاتری خریداری کنند. این تفاوت باعث می شــود که قیمت گوشــت 
داخلی رقابت پذیری کمتری در مقایســه با کشــورهای دیگر داشته باشد. البته 
گوشــت تولید داخل ایران از نظر کیفیت بســیار بالا است و در بازارهای خارجی 
نیز مشــتریان خاص خود را دارد. فتحی در پایان درباره میزان توزیع روزانه مرغ 
در کشــور گفت: به هر میزان که نیاز بازار باشــد، ذخایــر کافی برای تأمین آن 
وجــود دارد. در تهران، روزانه حدود ٢٠٠٠ تن مرغ گرم از طریق کشــتارگاه ها 
و شــبکه های توزیع، شــامل میدان بهمن، میادین میوه و تره بار، فروشــگاه های 

زنجیره ای و سایر مراکز عرضه، در بازار توزیع می شود

رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه تزئینی:

نرخ گل های بهاره اعلام شد، از 
غیرمجازها خرید نکنید

رئیس اتحادیه فروشندگان گل و گیاه تزئینی تهران، با اشاره به اینکه به دلیل افزایش 
و رونق تولید، بار به اندازه کافی موجود اســت و تولیدکننده و فروشــنده در مضیغه 
نیستند گفت که در بازار شب عید با هیچ کمبودی در زمینه انواع گل به ویژه گل های 
بهاری مواجه نیستیم.به گزارش ایسنا، محمدرضا حسنی - رئیس اتحادیه فروشندگان 
گل و گیاه تزئینی تهران - در خصوص قیمت گل های بهاری و نرخ مصوب آن ها در 
بازار شــب  عید اعلام کرد که سنبل در بازار از ۴٠٠ تا ۵٠٠ هزار تومان، لاله ٢٠٠ تا 
٣٠٠ هزار تومان، شب بو، شاخه ای از ٣٠ تا ۵٠ هزار تومان و سینری از ٢٠٠ تا ٣٠٠ 
هزار تومان در اختیار مشتریان قرار می  گیرد.وی  همچنین در خصوص اختلالاتی که 
فروشندگان غیرمجاز در بازار گل به وجود می آورند، توضیح داد که در چنین شرایطی 

مهم ترین عامل بازدارنده برای فعالیت این فروشنده های غیرمجاز، شهروندان هستند 
که در وهله اول در صورت مشاهده، فعالیت های غیرمجاز را به اطلاع اتحادیه رسانده 
و در وهلــه بعد از آن ها خرید نکنند.بنا بر اعــلام اتاق اصناف تهران، رئیس اتحادیه 
فروشندگان گل و گیاه تزئینی تهران، تاکید کرد که واحدهای صنفی دارای جواز و زیر 

نظر اتحادیه بر خلاف غیرمجازها نسبت به فروش خود پاسخگو هستند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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به گزارش خبرگزاری مهر، امیر سعید ایروانی، سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل متحد، روز جمعه در نشست عالی رتبه 
سازمان ملل به مناسبت بزرگداشت روز جهانی مقابله با اسلام هراسی، با محکوم کردن روند فزاینده نفرت پراکنی علیه مسلمانان، تصریح کرد که 
رژیم صهیونیستی از اسلام هراسی به عنوان ابزاری برای توجیه اشغالگری و جنایات خود علیه مردم فلسطین استفاده می کند. دیپلمات ارشد جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان ملل با اشاره به اشغالگری رژیم صهیونیستی و سرکوب مستمر مردم فلسطین تاکید کرد: »جهان هر روز شاهد تجاوزات 
وحشیانه ای علیه فلسطینیان است که در سرزمین مادری خود تحت اشغال به سر می برند. رژیم اشغالگر قدس، با همکاری متحدان خود، تلاش دارد 

با ایجاد ارتباطی جعلی میان اسلام و تروریسم، جنایات جنگی، سیاست های آپارتاید و سرکوب سیستماتیک خود را توجیه کند.«

www.sobh-eqtesad.ir

اسلام هراسی ابزاری برای توجیه اشغالگری و جنایات رژیم اسرائیل است

info@sobh-eqtesad.ir

مخالفت جدی بخش خصوصی 
با طرح تولید تلفن همراه در 

خارج از کشور
رئیس انجمــن تلفن همراه، ضمن 
تاکیــد بر اینکه انجمــن و فعالان 
صنفــی، مخالفتی با هیــچ  یک از 
روش های تزریق موبایل به بازار اعم 
از تولید داخل، واردات و حتی یک 
ندارند،   )ODM خارجی)  شرکت 
به صراحت اعــلام کرد که مخالف 
جدی این هستیم که امتیازاتی که 

برای تولید داخلی در نظر گرفته می شود، برای شرکت خارجی هم لحاظ شود 
و این امر به  جای حمایت از تولید داخل، می تواند زمینه ســاز ایجاد انحصار 
و رانت ارزی هم باشــد.به گزارش ایسنا، عبدالمهدی اسدی- رئیس انجمن 
تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران - در نشســت خبری، ضمن تشریح 
 )ODM( مواضع این انجمن در خصوص طرح ثبت تلفن همراه به شــیوه
به عنوان پرداخت آن را تصمیمی غیرکارشناسی و تهدیدی جدی برای منافع 
ملی و صنفی کشــور دانســت و گفت: انجمن مخالفتی با این روش ندارد و 
بــا اینکه تلفن های همراه ODM به عنوان یک برند ایرانی در بازار باشــند، 
موافق هســتیم،  اما موضع صریح ما این است که امتیازاتی که دولت برای 
تولیــد داخلی در نظر می گیرد، نباید به مــدل ODM تعلق بگیرد.  تولید 
داخلی که در کشــور انجام می شود، با اشتغال زایی و روشن نگه داشتن چراغ 
کارخانه ها همراه است و نباید با ODM که در خارج از کشور تولید می شود، 
یکسان تلقی شود.وی ضمن اشاره به تبعات منفی این طرح اظهار کرد: طرح 
ODM نه تنها از تولید داخلی حمایت نمی کند، بلکه ممکن اســت موجب 
ایجاد رانت ارزی گســترده و انحصار در صنعت تلفن همراه هم باشد؛ چنین 
طرحی تنها به نفع چند شــرکت محدود است و بخش خصوصی واقعی که 
متولی تولید، واردات و توزیع تلفن همراه و لوازم جانبی در کشــور اســت را 
نادیده می گیرد.رئیس هیات مدیره انجمن تلفن همراه ایران تأکید کرد: این 
تصمیم بدون هیچگونه مشورت مستقیم با بخش خصوصی و پشت درهای 
بسته گرفته شده است؛ این درحالیست که لازم بود از طریق فراخوان عمومی 
و اطلاع رسانی در ســامانه های مرتبط، به تمامی فعالان اقتصادی کشور که 
پتانســیل لازم را دارند، فرصت مشارکت داده شود.وی همچنین به مخالفت 
جدی نهادهای دولتی همچون پدافند غیرعامل و ستادهای مرتبط با امنیت 
سایبری اشــاره کرد و افزود: این نهادها که مسئولیت های کلیدی در زمینه 
امنیت سایبری و نرم افزار کشور دارند، کاملًا با ثبت ODM به عنوان تولید 
داخــل مخالف هســتند و آن را تهدیدی برای منافــع ملی می دانند.رئیس 
انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبــی ایران در ادامه صحبت های خود، 
تصریح کرد: تولید داخلی تعریف مشــخصی دارد. اینکه محصولی در کشور 
دیگری تولید شــود و تنها نام برند ایرانی داشته باشد، بی انصافی بزرگی در 
حق تولیدکنندگان واقعی کشــور است. در شرایط اقتصادی حساس فعلی، 
نه تنها این طرح به کنترل ارزی کمک نمی کند، بلکه باعث هدررفت بیشتر 
ارز از کشــور می شود.اسدی خاطرنشــان کرد: نظر ما به عنوان نمایندگان 
بخش خصوصی، بر پایه بررسی های کارشناسی و مشاوره با متخصصان است. 
ما هیچ انگیزه شــخصی، شــرکتی یا گروهی نداریم و تنها به دنبال حفظ 
منافع ملی و صنفی کشــور هستیم. از رسانه ها نیز انتظار داریم که با توجه 
به مســئولیت اجتماعی خود، به این موضوع پرداخته و با آگاهی بخشــی از 
آســیب های احتمالی این طرح جلوگیری کنند.رئیس انجمن تلفن همراه، 
 ODM تبلت و لوازم جانبی، در خصوص فعالیت در حوزه  تولید به شــیوه
تشــریح کرد: در نشست اخیر فعالان حوزه تولید و واردات موبایل، مباحثی 
پیرامون سیاست های مربوط به تولید تلفن همراه در کشور مطرح شد. طبق 
اظهارات برخی از حاضرین، برنامه هایی در کشــور چین در حال اجراست و 
به نظر می رسد قراردادهایی با سه شرکت مختلف منعقد شده است. افرادی 
که قصد ورود به این حوزه را دارند باید با این سه شرکت قرارداد امضا کنند. 
این موضوع جای ســؤال دارد که چرا چنین شرایطی ایجاد شده است؟  وی 
افزود: این درحالیست که وزارت ارتباطات و به ویژه معاونت فناوری آن، تأکید 
داردکه بخش خصوصی همیشه مدعی تولید بوده اما بازاری در اختیار نداشته 
اســت. به گفته آن ها، طی ســال های اخیر، صرفاً چند برند مطرح فعالیت 
داشــته اند؛ بنابراین این پرسش مطرح اســت که چرا بازار گسترده تری به 
وجود نیامده است؟ اگر قرار است بخش خصوصی خود به تولید بپردازد، چرا 
باید مدام منتظر حمایت های دولتی باشد؟نباید بگذاریم موبایل به سرنوشت 
خودرو و لوازم خانگی دچار شوداسدی با بیان اینکه همانطور که اشاره شد، 
اعضای انجمن شــامل تولیدکنندگان، واردکنندگان و کســانی که به روش 
ODM )تولیــد با نام تجاری دیگران( فعالیت دارند، می شــود، اظهار کرد: 
همانطور که اشــاره شد ما با ذات این ســه روش مخالف نیستیم و از آن ها 
حمایت هم می کنیم. بسیاری از شرکت هایی که عضو انجمن تولیدکنندگان 
هســتند، هم واردات انجام می دهند و هم تولید. در سایر صنف ها نیز چنین 
مواردی دیده می شــود. اما مخالف این هستیم که موبایل به سرنوشت لوازم 
خانگی و خودرو دچار شود.رئیس هیات مدیره انجمن تلفن همراه ایران تأکید 
کرد: هنوز تعریف دقیقی از تولید موبایل در کشــور وجود ندارد. چرا باید به 
مسیرهایی برویم که بدون شــفافیت و با گفت وگوهای پشت درهای بسته 
انجام شود؟ اگر قرار است ارز تخصیص داده شود یا قراردادی بسته شود، باید 
شرایط به وضوح مشخص باشد و همه بتوانند در آن رقابت کنند. اگر قرار است 
تولیدکنندگان داخلی فعالیت کنند، باید شرایط رقابتی و شفاف برای آن ها 
فراهم شــود و نه اینکه چند شرکت خاص در پشت درهای بسته شرایط را 
کنترل کنند. همچنین، واردات و تولید باید به صورت جداگانه و با تعرفه های 
مشــخص مدیریت شود.وی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: اگر 
تخصیص ارز برای واردکنندگان به ٢٠٠ روز برســد اما برای تولیدکنندگان 
در پنج روز انجام شــود، این موضوع رانت ارزی محســوب می شــود. وقتی 
واردکنندگان برای دریافت ارز باید مدت ها در صف بمانند و تولیدکنندگان 
با سرعت بالا ارز دریافت کنند، این موضوع غیرمنصفانه است. البته که رانت 
ارزی تنها به معنای تخصیص ارز ترجیحی به صادرات غیرنیست؛ بلکه تفاوت 
در ســرعت و شــرایط تخصیص ارز نیز مصداق رانت محسوب می شود. اگر 
قرار باشــد این مســیر ادامه پیدا کند، بازار موبایل نیز مانند بازار خودرو به 
سمت انحصار حرکت خواهد کرد.اسدی افزود: اما تفاوت عمده ای وجود دارد؛ 
موبایل برخلاف خودرو قابل حمل اســت و اگر این اتفاق بیفتد، ممکن است 
به شرایط سال ١٣٩۷ بازگردیم که ٩۵ درصد بازار موبایل کشور غیررسمی 
بود و مشــکل ریجستری هم وجود داشت.این فعال صنعت موبایل کشور در 
ادامه به موضوع واردات غیررســمی برند آیفون اشاره کرده و گفت: در حالی 
که واردات این برند ممنوع بود، یک میلیارد دلار از این کالا وارد کشور شد و 
مورد استفاده قرار گرفت. نباید مردم را مجبور به انتخاب هایی کنیم که بازار 
به صورت انحصاری تعریف شده باشد. منافع ملی باید در نظر گرفته شود، نه 
فقط منافع صنفی. شرایط باید به گونه ای فراهم شود که تمامی فعالان این 
حوزه بتوانند به شکل رقابتی و عادلانه وارد بازار شوند. اگر قرار است برندهای 
داخلی شــکل بگیرند، باید بتوانند از ابتدا در بازار رقابتی فعالیت کنند و نه 
اینکه امتیازات خاص به چند شــرکت خاص داده شــود.انتقاد دبیر انجمن 
تولیدکننــدگان تلفن همراه از نبود تعریف دقیق برای تولید داخل در حوزه 
تلفن همراهدر ادامه این نشســت، میثاق کرابی- دبیر انجمن صنایع همگن 
تلفــن همراه، تبلت، لپ تاپ و تجهیزات جانبی ایران- ضمن اشــاره به نبود 
تعریف دقیق از مفهوم تولید داخل در صنعت تلفن همراه، این مســئله را از 
دلایل بروز مشکلات موجود در این حوزه دانست.وی در این خصوص اظهار 
کرد: از دیدگاه اقتصادی، بحث تولید تلفن همراه علاوه بر ایجاد ارزش افزوده 
در زنجیره تأمین داخلی، به توســعه فناوری و کاهش وابســتگی به واردات 
کمک می کند. شاخص هایی نظیر درصد ارزش افزوده داخلی، عمق ساخت 
و ســطح فناوری بومی، معیارهای اصلی برای ارزیابی تولید داخل به شــمار 
می آیند.این فعــال صنفی صنعت موبایل همچنین به موضوع تولید کالا در 
کشــورهای دیگر و معرفی آن ها به عنوان محصول تولید داخل اشاره کرد و 
آن را اقدامی نادرست دانست و گفت: در جلسات متعددی با مقامات میانی، 
درباره لزوم تعریف دقیق تولید داخل و اســتانداردهای مربوط به آن بحث و 

تبادل نظر شده است.

گزیده خبر
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صعود۴۲هزارواحدیشاخص
بورس

واریز ۴۴۵ میلیارد تومان سود به حساب 
سهام داران

در اولین روز هفته که خبر رسید لوایح پالرمو و سی اف تی در کمیسیون های مجمع به تصویب رسیده، دلار 
کاهشی و بورس افزایشی شد؛ به طوری که شاخص کل بازار سرمایه با افزایش حدود ۴٢ هزار واحد به رقم 
دو میلیون و ۷٣۷ هزار واحد رسید و کانال ٢.۷ میلیون را که ٢١ اسفند از دست داده بود مجددا تصاحب 
کرد.به گزارش ایسنا، روز شنبه بازار سهام صعود قابل توجهی داشت؛ رشدی که از دقایق ابتدایی معاملات 
مشهود بود. در بیست و پنجمین روز اسفند ١۴٠٣ شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۴٢ هزار و ۷۶۸ 
واحد افزایش یافت و به رقم دو میلیون و ۷٣۷ هزار و ۴٢٩ واحد رسید و کانال ٢.۷ میلیون را که ٢١ اسفند 

از دست داده بود مجددا تصاحب کرد. ....

آخرین وضعیت تأمین و قیمت گذاری شیرینی  شب 
عید و ماه رمضان

فروش بیش از ۲۵ هزار قلم کالا در حراج های 
اموال تملیکی

تأمین۶۴.۵میلیارددلارارزبرای
واردات
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بخش دوم لایحه بودجه 

۱۴۰۴تایید شد

سخنگوی شورای نگهبان از تایید بخش دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ کل کشور 
خبر داد و اعلام کرد که به جز یک مورد از اختلاف نظرات میان شــورای نگهبان 
و مجلس شــورای اســلامی که با اصرار نمایندگان به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ارجاع شــده است، سایر احکام و مصوبات مجلس درباره لایحه بودجه سال 
آینده به تایید شــورای نگهبان رسیده است.به گزارش ایسنا هادی طحان نظیف 
سخنگوی شــورای نگهبان صبح امروز شنبه در نشستی خبری به ارائه گزارشی 
از عملکرد شــورای نگهبان طی هفته های گذشــته پرداخت و گفت: با اصلاحات 
صــورت گرفته در مجلس و بررســی هایی که ما در این خصوص داشــتیم تمام 
ایرادات و ابهامات شورای نگهبان درباره بخش دوم لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ کل 
کشــور برطرف شــد و فقط یک مورد از اختلاف نظرات مجلس و شورا به مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام ارجاع شده اســت که ان شاءالله تصمیم نهایی با مجمع 
خواهــد بود.وی در ادامه از تایید طرح های فهرســت قوانین و احکام نامعتبر در 
حوزه تجارت و فهرســت تصویب نامه های قانونــی نامعتبر دوره فترت خبر داد و 
افزود: درباره طرح فهرســت قوانین و احکام نامعتبر در حوزه کشــاورزی و منابع 
طبیعی، شــورای نگهبان و هیأت عالی نظارت بر سیاســت های کلی ایراداتی را 
وارد دانســتند. همچنین هیأت عالی مجمع درباره طرح فهرست قوانین و احکام 
نامعتبر در حوزه میراث فرهنگی و گردشــگری ایراداتی را وارد دانست. همچنین 
طرح اصلاح اساســنامه سازمان مجری طرح های عمرانی نیروهای مسلح به تایید 
شورای نگهبان رســید. فقهای شورا به ۳۰ استعلام دیوان دولت اداری نیز پاسخ 
دادند.ســخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به پرسش ایسنا درباره عملکرد شورای 
نگهبان در ســال ۱۴۰۳ عنوان کرد: شــورای نگهبان از ابتدای سال تاکنون ۶۱ 
مصوبه مجلس شــورای اسلامی را دریافت کرده است که از این تعداد ۳۳ لایحه 
و ۲۸ طرح بوده است. از این تعداد ۲۰ مصوبه در مرحله اول به تایید رسیده ۱۷ 
مصوبــه بعد از رفع ایرادات در چند مرحله به تایید رســیده و ۲۱ مصوبه نیز به 
مجلس بازگردانده شده است. همچنین سه مصوبه نیز در دست بررسی در شورای 
نگهبان است. از ابتدای سال تاکنون ۱۸ اساسنامه را از دولت دریافت کرده ایم که 
نســبت به ۱۴ مصوبه اظهار نظر کردیم و همگی به تایید شورای نگهبان رسیده 
و ۴ اســاس نامه نیز در دســتورکار قرار دارد.طحان نظیف با بیان اینکه از ابتدای 
سال تاکنون شورای نگهبان ۱۴۰ جلسه داشتند، ادامه  داد: طی سال جاری ۱۵۶ 
استعلام دیوان عدالت اداری نیز از سوی فقهای شورای نگهبان مورد بررسی قرار 
گرفته است.وی در پاسخ به پرسشی درباره قصد دولت در خصوص ارائه لایحه ای 
برای آموزش زبان محلی در کنار زبان فارسی اظهار کرد: ما از جزئیات این لایحه 
اطلاعی نداریم و چنانچه که این لایحه در مجلس به تصویب رســید و به شورای 
نگهبان ارائه شــد ما در آن زمان نسبت به آن اظهار نظر خواهیم کرد.سخنگوی 
شــورای نگهبان در پاسخ به پرسش دیگری درباره زمان برگزاری انتخابات میان 
دوره ای مجلــس خبرگان گفت: با توجه به برگزاری انتخابات شــوراها در ســال 
۱۴۰۵، انتخابات های میان دوره ای خبرگان رهبری و مجلس شــورای اســلامی 
نیز همزمان در ســال ۱۴۰۵ برگزار خواهد شد.طحان نظیف در پاسخ به پرسشی 
درباره سرنوشــت لایحه  بودجه ســال آینده گفت: در حال حاضر تمام ایرادات و 
ابهامات شورای نگهبان اصلاح شده هست و تنها یک مورد وجود دارد که مجلس 
بر مصوبه خود اصرار کرده اســت. من شنیدم که قرار است مجمع یک جلسه تا 
پایان ســال داشته باشد و ان شــاءالله این یک مورد نیز مورد بررسی قرار خواهد 
گرفت.وی در پاسخ به پرسش دیگری درباره آخرین وضعیت بررسی لایحه تجارت 
در شورای نگهبان عنوان کرد: این لایحه لایحه مفصلی است و ما در حال بررسی 
آن هســتیم. کارشناســان حوزه نکات متعدد و فراوانی را درباره این لایحه دارند 
و ما در حال دریافت این نکات هســتیم.عضو حقوقدان شورای نگهبان همچنین 
در پاســخ به پرسشی درباره بررســی هزینه کرد نامزدهای انتخاباتی اظهار کرد: 
به این موضوع در سیاســت های کلی انتخابات اشاره شده است؛ قانونی داریم به 
نام شــفافیت و نظارت بر تامین مالی فعالیت های انتخاباتی در انتخابات مجلس 
شــورای اسلامی که مبنای عمل شورای نگهبان قرار دارد و برای نخستین بار نیز 
در انتخابات اخیر مجلس اجرا شد.طحان نظیف در پاسخ به پرسشی درباره برنامه 
شورای نگهبان برای اصلاح فرآیند بررسی صلاحیت ها و ارائه توضیحات مستندتر 
برای تنویر افکار عمومی گفت: ما بارها در این باره توضیح داده ایم که مبنای ما در 
این زمینه قانون است و ما موارد را به افراد توضیح می دهیم ولی نسبت به انتشار 
عمومــی موضوع نیاز به مجوز قانونی دارد. البته در اصلاحیه اخیر قانون انتخابات 
مجلس در برخی موارد این اجازه به ما داده شــده است.وی در پاسخ به پرسشی 
درباره طرح ایراداتی به فرآیند تصویب تعویق یک ســاله انتخابات شوراها و عدم 
بررسی این مصوبه در صحن مجلس، با تأکید بر اینکه ما مصوبات صحن مجلس 
را بررسی می کنیم، گفت: مجلس با تعویق ۶ ماهه انتخابات شوراها موافقت کرده 
بود که این موضوع مورد ایراد شــورای نگهبان و نظارت قرار گرفت.ســخنگوی 
شورای نگهبان در پاسخ به پرسشی درباره سازوکار برگزاری انتخابات سال ۱۴۰۵ 
اظهار کرد: درباره انتخابات شــوراها چون نظارت آن با مجلس شــورای اسلامی 
است ما ورودی نداریم، اما درباره انتخابات های میان دوره ای خبرگان و مجلس ما 
دغدغه هایی داریم که اگر زیرساخت های لازم فراهم شود، با برگزاری الکترونیکی 
انتخابات موافقت خواهیم کرد.طحان نظیف درباره ی برنامه های شــورای نگهبان 
در سال آینده گفت: با توجه به اینکه در سال آینده برگزاری انتخاباتی پیش بینی 
نشده است، تمرکز شورای نگهبان بیشتر بر روی مصوبات مجلس و اساسنامه های 
ارســالی از دولت و استعلامات ارســالی از دیوان عدالت اداری خواهد بود.وی در 
پاسخ به پرسشــی درباره طرح ادعاهای مبنی بر اینکه شــورای نگهبان با تایید 
مصوبه تعویق برگزاری انتخابات شــوراها، نظرات مردم را نادیده گرفته اســت با 
تاکید بر اینکه طبیعتاً شورای نگهبان قانونگذار نیست، اظهار کرد: قانون اساسی 
برای مجلس شــورای اسلامی و ریاست جمهوری دوره های ۴ ساله را تهیه کرده 
اســت لذا نمی توان این دوره ها را تغییر داد ولی برای شــوراها در قانون اساسی 
زمانی تعیین نشده است و مردم بر اساس قوانین مصوب مجلس اعضای شوراها را 
مشخص می کنند. مجلس با توجه به شرایط و اقتضائاتی که تشخیص داده است، 
۱۰ ماه به مهلت فعلی اضافه کرده اســت که این موضوع از نظر شــورای نگهبان 

خلاف قانون اساسی شناخته نمی شود.

امیرسرتیپ صباحی فرد: دشمنان قصد 
وارونه جلوه دادن حقایق کشور را 

دارند

فرمانــده قــرارگاه مشــترک پدافند هوایــی خاتم الانبیــاء)ص( با تاکیــد بر لزوم 
ارتقای بصیرت دینی و سیاســی قشر جوان و ایســتادگی در برابر تبلیغات دروغین 
رســانه های بیگانه گفت: دشــمنان قصد وارونه جلوه دادن حقایق کشــور را دارند.

به گزارش ایســنا بــه نقل از روابط عمومــی ارتش، با حضور امیر ســرتیپ علیرضا 
صباحی فــرد فرمانده قرارگاه مشــترک پدافنــد هوایی خاتم الانبیــا)ص( و نیروی 
پدافند هوایی ارتش، محفل انس با قرآن ویژه فرماندهان، اســتادان و دانشــجویان 
دانشــگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( برگزار شــد.امیر ســرتیپ صباحی فرد در 
این مراســم با تبریک ماه مبارک رمضان و تاکید بر بسترســازی مناسب در راستای 
برگزاری آیین های ملی و مذهبی در این مرکز آموزش بیان داشــت: معرفت افزایی 
و ارتقای بصیرت عامل اصلی رشــد و شــکوفایی اســت.وی در ادامه بــا بیان اینکه 
دانشــجو آینده ساز کشور است، گفت: نقش برجســته و پر رنگ دانشجویان دانشگاه 
پدافنــد در تأمین امنیت پایدار کشــور مهــم و قابل توجه اســت.فرمانده قرارگاه 
مشــترک پدافند هوایــی خاتم الانبیا)ص( با تاکید بر لــزوم ارتقای بصیرت دینی و 
سیاسی قشر جوان و ایســتادگی در برابر تبلیغات دروغین رسانه های بیگانه تصریح 
کرد: دشــمنان قصد وارونه جلوه دادن حقایق کشــور را دارنــد.وی ادامه داد: چه 
بــزرگ مردان و زنانی که در راه آزادگی، علم انــدوزی و جهاد در راه علم و دانش 
جان خود را فدا کردند تا امروز ایران اســلامی بتوانــد در عرصه های مختلف علمی 

بدرخشد. دنیا  پژوهشی  و 

رئیس جمهور تاکید کرد: علما و دانشــمندان باید دور هم بنشــینند تا مشکلات تهران 
را با مشــارکت و همراهی حل کنند. مشکلات آموزش و پرورش، توسعه راه و آب باید 
حل شــود و جلوی توسعه شهر به شدت باید گرفته شــود. نباید اجازه داد پروژه های 
جدید ساخته شــود و بعد شــهرداری ها بروند تخریب کنند.به گزارش ایسنا، مسعود 
پزشــکیان در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه اســتان تهران اظهار کرد: همه چیز 

باید توســط مدیران دیده شود و برای آنها برنامه ریزی داشــته باشند. ساختمان های 
دولتــی و مجلس در تهران مســتقر هســتند، هر کــدام از آنها در حال اداره کشــور 
هســتند اما برای اداره آن مشــکل داریم.وی ادامه داد: شوراهای شــهر و روستا باید 
کمک کنند تا آموزش و ســاخت مســکن در تهران توسعه یابد. شوراها و شهرداری ها 
نبایــد فقط دنبــال گرفتن پول از مردم به ازای فروش زمین باشــند بلکه باید به فکر 

آموزش و پرورش و تربیت فرزندان مردم هم باشــیم تا در آینده گرفتار انواع بزه های 
اجتماعی نشویم.پزشــکیان یادآور شــد: هر جایی که فضای آموزش ندارد باید اعلام 
شــود. کارخانجات مســئولیت اجتماعی برای ســاخت فضاهای اجتماعی و بهداشتی 
دارند و باید به وظایف شــان عمل کنند. روش های آموزشــی هم مشــکل دارد و باید 
این مشــکلات حل شــود. واژه نخبه برای جوانان مان باید به نحوی استفاده شود که 
جوانــان وقتی این عنوان را کســب کردند ۹۰ درصد آنها میل بــه مهاجرت به خارج 
از کشــور پیدا نکنند. دانشــکده های اجتماعــی، اقتصاد، علمی بــا فارغ التحصیلانش 
می توانند تهران را اداره کنند، اما متاســفانه این اســتفاده انجام نمی شــود.وی تاکید 
کرد: ناترازی های اســتان تهران با این عزیزان قابل رفع است. با بگیر و ببند مشکلات 
اجتماعــی تهران حل نمی شــود.رئیس جمهور ادامه داد: از تهران به سراســر کشــور 
راه آهن وجود دارد. می توان از مســیر راه آهن اســتفاده های دیگری کرد و مسافر و بار 
عبور داد. این کارها به دولت خیلی ربط ندارد بلکه باید بین شــوراها و شــهرداری ها 
و اســتانداری ها رابطه و پیوند بهتری انجام شــود و دولت هم تســهیل گر این رابطه 
می شود.پزشــکیان بیان کرد: با مشــارکت ارکان اجتماعی و مدیریتی اســتان تهران 
بســیاری از مشــکلات قابل حل اســت. در تهران با مشکل شــدید ناترازی آب روبرو 
هســتیم. تهران را نمی شود با تانکر آب رســانی کرد، تهران با این شکل امکان زندگی 
ندارد. کمتر از یک درصد خاک کشــور و بیش از ۲۰ درصد جمعیت کشــور در تهران 
متمرکز است. چگونه می توان این شهر را مدیریت کرد؟ عدم تراز بین منابع و مصارف 
یعنــی عذاب خدا چون نعمت خــدا را خراب کرده ایم. بیش از حد چاه های آب خالی 
از آب شــده است و ۳۶ سانتی متر فرونشســت زمین در ورامین داریم. این آمار بسیار 
خطرناک اســت در حالی که در خارج از ایران وقتی ۲-۳ سانتی متر فرونشست دارد، 
جلســات فوق العاده تشــکیل می دهند.رئیس جمهور تاکید کرد: خطر بیخ گوش تهران 
است، همه علما و دانشــمندان باید دور هم بنشینند تا مشکلات تهران را با مشارکت 
و همراهی حل کنند. مشــکلات آموزش و پرورش، توســعه راه و آب باید حل شود و 
جلوی توســعه شهر به شدت باید گرفته شود. نباید اجازه داد پروژه های جدید ساخته 
شــود و بعد شهرداری ها بروند تخریب کنند، از همان ابتدا جلوی این کار گرفته شود. 
بهترین مدیران و کارشناســان در تهران متمرکز هستند. اکثر مغزها در تهران هستند 
و فرصت به رشــد شهرستان ها داده نشــده است. اگر تهران نتواند مشکلات خودش را 
حل کند، حل مشــکلات سایر شهرها غیرممکن اســت.وی ادامه داد: میانگین درآمد 
تهران بالاتر از بقیه کشــور است. پراکندگی جغرافیایی هم مشکل دارد و باید روی آن 
کار کرد. با تیم منطقه ای آموزش و پرورش و بهداشــت و درمان در اســتان تهران با 
کمک شــوراهای شهر و شهرداری ها باید مشکلات را حل کنیم. اگر شهرداری ها زمین 
برای ســاخت مدرســه بدهند، ما می توانیم با مشارکت خودِ مردم مدرسه بسازیم. این 
زمین ها از قبل بوده اســت، اما تغییر کاربری داده اند حالا باید کاربری های تغییر یافته 
را برگردانند.پزشــکیان گفت: با عزم و اراده باید برگشــت تــا ناترازی ها را رفع کنیم. 
با همدلی، وحدت، انســجام و همراهی می توانیم مشــکلات و ناترازی ها را رفع کنیم. 
وقتی بر ســر یک راه هم نظر شــدیم، همه باید متعهد به اجرای آن باشــند. از وزرای 
نیرو، نفت، کشــور و اســتانداری ها و شوراها تشــکر می کنم چون مجبور به قطع گاز 
خانگی شــدیم. در خصوص تعطیلی ها، فقط ۶ روز به دلیــل کمبود انرژی بود، بقیه 
تعطیلی ها به آن ربطی نداشــت اما صنایع را بیشــتر تعطیل کردیم و تلاش داریم که 
تکرار نشــود.رئیس جمهور در پایان یادآور شد: موضوع افزایش اختیارات استانداران را 

در هفته جاری تعیین می کنیم.

معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: ما برای مقابله با تهاجم فرهنگی، شبیخون فرهنگی، 
ناتوی فرهنگی، جنگ نرم و جنگ شناختی به کار فرهنگی نیاز داریم که بتوانیم در مقابله 
با همه این جبهه ها بایســتیم و تنها راه پیروزی در این عرصه، تلاش برای ترویج فرهنگ 
خودمان اســت، اگر در این مسیر موفق شویم می توانیم پوزه دشمن را به خاک بمالیم.به 
گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر دریادار حبیب الله سیاری، رئیس ستاد 
و معاون هماهنگ کننده ارتش در همایش تقدیر از فرماندهان، مســئولان و بازنشستگان 
برگزیده برنامه های فرهنگی ارتش جمهوری اســلامی ایران، گفت: باید ســوژه های ناب 
دوران دفاع مقدس را به درستی به تصویر بکشیم مسائلی که حتی فیلم سازان خارجی نیز 
از آن الهام گرفته اند.وی با تأکید بر نقش مهم فیلم و سریال در نمایش ارزش های حاکم بر 
جمهوری اسلامی، اظهار داشت: تولید فیلم و سریال علی الخصوص در حوزه دفاع مقدس، 
کار بسیار ارزشمند است و باید به آن توجه ویژه ای داشت، چرا که ظرفیت های فراوانی در 
این زمینه وجود دارد.معاون هماهنگ کننده ارتش، با اشــاره به نبود مدیریت مناسب در 
تولید فیلم ها و سریال های مرتبط با دفاع مقدس، تصریح کرد: متأسفانه، برخی تلاش های 
رزمندگان دوران دفاع مقدس به صورت ســطحی و کم عمق به تصویر کشیده شده اند. در 
حالــی که رزمندگان ما، که اغلب از جوان ترین نیروهــا بودند، در جبهه ها ایثارگری های 
بزرگی انجام می دادند که شایســته بازتابی دقیق و واقعی در سینما و تلویزیون است.امیر 
دریادار سیاری همچنین به اهمیت نمایش ایمان و روحیه بسیجی رزمندگان اشاره و بیان 
کرد: باید نشان دهیم که چگونه این نیروها با ایمان راسخ به میدان می رفتند و چگونه پس 
از عملیات به خانه بازمی گشتند. اینها سوژه هایی هستند که نباید نادیده گرفته شوند.امیر 
دریادار سیاری ضمن اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری درباره اهمیت ثبت و بازنمایی 

حماســه های دوران دفاع مقدس، تأکید کرد: ما در تاریخ ایران شــخصیت های افسانه ای 
مانند آرش کمانگیر را داریم که به آن ها افتخار می کنیم، اما رشادت های واقعی رزمندگان 
مــا در دوران جنگ تحمیلی، که تأثیرات شــگرفی بر جهان گذاشــت، کمتر مورد توجه 
قرار گرفته اســت. ساخت سریال هایی درباره زندگی و مأموریت های خطرناک رزمندگان، 
می تواند ارزش های حاکم بر زندگی آن ها را به نمایش بگذارد و اعتقادات و آرمان های ما را 
به نسل های آینده منتقل کند.وی ادامه داد: جامعه جوان ما امروز مورد تهدید است البته 
همه جامعه ما مورد تهدید دشمن است اما تاثیر فعالیت های دشمن بر افراد میانسال و سن 
بالا کمتر اســت اما دشمن نوک پیکان خود را به سمت جوانان  گرفته و تلاش دارد روی 
جوان اثر بگذارد، چون جوان آینده ســاز کشور است؛ دشمن روی استعمار فرانو دارد کار 
می کند یعنی پرورش جوانان آینده ساز با طرز فکری که دشمن می خواهد، نه چیزی که ما 
می خواهیم.دریادار سیاری با تاکید بر تاثیر کار فرهنگی خوب گفت: ما اگر کار فرهنگی را 
خوب انجام دهیم جامعه جوان مان را می توانیم تحت تاثیر قرار بدهیم؛ اگر ما یک سریال 
یا یک فیلم با عمق مناســب و معنادار در صدا و سیما و  شبکه های مجازی پخش کنیم 
خیلی اثرگذار اســت، بنابراین لازم است که برای تاثیرگذاری در  جامعه جوان مان بتوانیم 
کارهای فرهنگی ارزشــمندی را نشان بدهیم.معاون هماهنگ کننده ارتش در پایان افزود: 
ما برای مقابله با تهاجم فرهنگی، شــبیخون فرهنگی، ناتوی فرهنگی، جنگ نرم و جنگ 
شناختی به کار فرهنگی نیاز داریم که بتوانیم در مقابله با همه این جبهه ها بایستیم و تنها 
راه پیروزی در این عرصه، تلاش برای ترویج فرهنگ خودمان است، اگر در این مسیر موفق 

شویم می توانیم پوزه دشمن را به خاک بمالیم.

سرلشکر باقری به همراه سردار سلامی فرمانده کل سپاه و تعدادی از معاونین ستاد کل نیروهای مسلح از مجموعه پردیس فناوری زیرزمینی بازدید 
کردند.به گزارش ایسنا، در جریان بازدید سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح برخی شرکت های مستقر در پارک علم و فناوری 
دانشگاه امام حسین به بیان نقطه نظرات خود پرداختند.سرلشکر باقری، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در جریان بازدید از پارک علم فناوری دانشگاه 
جامع امام حسین ضمن گرامیداشت یاد و خاطره امام راحل و شهدای انقلاب بیان کرد: ایام ارزشمند ماه مبارک رمضان را گرامی میداریم انشالله که 
طاعات و عبادات مورد قبول حق واقع شود و تقدیرات ارزشمندی برای ما نگاشته شود.سرلشکر باقری مهمترین ماموریت حاکمیت جمهوری اسلامی 
در نیروهای مسلح را دفاع و امنیت کشور برشمرد و تصریح کرد: اگر دفاع و امنیت پایدار نداشته باشیم، طبیعتا سایر فعالیت های کشور در مسیر 
پیشرفت متزلزل و نامطمئن خواهد شد. هر فعالیتی که کشور ها طراحی می کنند و افقی را می نویسند و دنبال می کنند مستلزم این است که دفاع و امینت برقرار باشد. سپاه پاسداران ، 
ارتش و فرماندهی انتظامی، وزارت دفاع، مجموعه نیروهای مسلح و بسیج ارزشمند همگی در یک مجموعه به هم پیوسته با برکت فرماندهی فرمانده معظم کل قوا این مسئولیت خطیر را 
برعهده دارند.وی گفت: کشور از ابتدای انقلاب اسلامی در محاصره ی تحریم در تمام ابعاد و از جمله علم و فناوری قرار داشته و در همین شرایط ناامنی ها را مدیریت کرده، جنگ تحمیلی 
و امنیت کشور را پیش برده است.سرلشکر باقری خاطر نشان کرد: در چنین شرایط فشار تحریمی و تنگناها و تهدیدات فراوان ،طبیعتا جایگاه علم و فناوری که دانشگاه امام حسین جزو 
پیشتازان این حوزه است، اهمیت بسزایی پیدا میکند. روزهایی در دفاع مقدس  را گذراندیم که در نیازهای اولیه مشکل داشتیم و به عبارتی حتی سیم خاردار را در اختیار کشور نمی گذاشتند 

و این جوانان دانشمند بودند که شروع به تحقیق کردند و کشور را به این رتبه علمی رساندند.

رئیس جمهور ظهر روز پنجشنبه در دور چهارم سفر به شهرستان های استان تهران، مهمان مردمان شهرستان های پاکدشت، قرچک، ورامین و 
پیشوا شد.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان ظهر روز گذشته، پنجشنبه ۲۳ اسفند ماه، در دور چهارم از سفر به شهرستان های استان تهران به 
همراه هیاتی به شهرستان های پاکدشت، قرچک، ورامین و پیشوا سفر کرد.حضور در بین مردم، بازدید میدانی از پروژه های عمرانی و به شکل 
مستقیم در جریان مشکلات قرار گرفتن از جمله اهدافی است که رئیس جمهور در سفرهای خود به بخش های مختلف کشور دنبال می کند.

رئیس جمهور سفر به شهرستان های جنوب شرق استان تهران را از شهرستان قرچک آغاز کرد و روز گذشته حوالی ظهر در شهرستان قرچک 
حضور پیدا کرد. مسعود پزشکیان در اولین گام از سفر خود به جنوب شرق استان تهران در شهرک صنعتی قرچک حضور پیدا کرد و از بخش های مختلف شرکت »چرم پوشان دوگام« و 
شرکت »نساجی جهان اروم ایاز« بازدید کرد و از جزئیات فعالیت های آنها مطلع شد.میانگین تولید کفش در این شرکت ۲۵۰ جفت و ظرفیت تولید آن ۱۵۰۰ جفت در روز است. شرکت 
نساجی جهان اروم ایاز نیز در سال ۱۳۹۷، با تلاش جمعی از کارآفرینان و سرمایه گذاری بخش خصوصی، در زمینه تولید پارچه مبلی و پرده ای تأسیس گردید. در این مدت، شرکت 
جهان اروم ایاز برای ۱۲۰۰ نفر اشتغال مستقیم  و برای ۱۰ هزار نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد کرده است. این شرکت علاوه بر تامین بخش بزرگی از نیازهای کشور در زمینه پارچه های 

مبلمان و پرده، محصولات خود را به سایر کشورها هم صادر می کند. با تکمیل فاز دوم این شرکت، ۱۵۰۰ فرصت شغلی جدید نیز ایجاد خواهد شد.

پزشکیان: در ایران روی گنج نشسته ایمسرلشکر باقری: حرکت پرشتاب در علم و فناوری با جدیت ادامه یابد

دریادار سیاری: اگر در ترویج فرهنگمان موفق باشیم پوزه دشمن 
را به خاک می مالیم
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گزیده خبرگزیده خبر تأمین ۶۴.۵ میلیارد دلار ارز برای واردات

واریز ۴۴۵ میلیارد تومان سود به حساب سهام داران

بانک مرکزی از ابتدای ســال جاری تا ۲۵ اسفند ماه ۶۴.۵ میلیارد ارز موردنیاز برای 
واردات را تامین کرده که حدود ۵۰ میلیارد دلار آن، ارز مورد نیاز صنایع بوده اســت.

به گزارش ایســنا، حجــم کل معاملات بازار ارز تجاری مســتقر در مرکز مبادله ارز و 
طلای ایران طی دو جلسه معاملاتی روز پنج شنبه )۲۳ اسفند ماه( به ۱۸۹.۱ میلیون 
دلار )معادل ارزش دلاری( رســید که به تفکیک نوع ارز شامل ۲۲۸.۷ میلیون درهم، 
۱۰۸.۳ میلیون دلار، ۱۰۸.۵ میلیون یوآن، ۱ میلیون یورو و ۲۰۷.۴ میلیون روبل بوده 

اســت. همچنین بانک مرکزی از ابتدای سال جاری تا ۲۲ اسفند  ماه مبلغ ۶۴ میلیارد 
و ۵۶۷ میلیــون دلار ارز بــرای واردات کالاهای اساســی و دارو، تجاری و بازرگانی و 
خدمات، تامین کرده است.حجم کل معاملات در بازار ارز تجاری نیز از ابتدای فعالیت 
ایــن بازار تا امــروز، ۶ میلیارد و ۳۵۵ میلیون دلار بوده اســت که به تفکیک نوع ارز 
شــامل ۹ میلیــارد و ۱۷ میلیون درهم، ۲ میلیــارد و ۷۰۵ میلیون دلار، ۶ میلیارد و 
۶۶۹ میلیــون یوآن، ۲۵۷ میلیون یورو و یک میلیارد و ۴۳ میلیون روبل بوده اســت. 

طی این دوره ۲۳ هزار و ۲۵۰ معامله در نتیجه ۳۵ هزار و ۴۵۷ ثبت سفارش به روش 
معاملاتی جورســازی)مچینگ( انجام گرفت. همچنیــن تعداد ۹ هزار و ۹۴۱ بازرگان 
طی دوره مذکور معاملات خود را از طریق کارگزاران یا بانک های عامل در این سامانه 
انجام داده اند.این گزارش حاکی است؛ از ابتدای سال جاری تا ۲۵ اسفند ماه نیز بانک 
مرکزی مبلغ ۶۴ میلیارد و ۵۶۷ میلیون دلار ارز برای واردات کالاهای اساسی و دارو، 
تجاری و بازرگانی و خدمات، تامین کرده اســت. در این مدت برای کالاهای اساســی 
و دارو ۱۳ میلیــارد و ۴۹۷ میلیون دلار، برای کالاهــای تجاری و بازرگانی مبلغ ۴۹ 
میلیارد و ۸۲۵ میلیون دلار و برای خدمات ۱ میلیارد دلار و ۲۴۵ میلیون دلار تأمین 
ارز صورت گرفته است.طبق این گزارش، بانک مرکزی برای واردات کالاهای اساسی و 
کشــاورزی ۱۰ میلیارد و ۴۸۰ میلیون دلار و برای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات 
پزشکی ســه میلیارد و ۱۷ میلیون دلار ارز تأمین کرده است و در مجموع طی مدت 
مذکور ۱۳ میلیارد دلار و ۴۹۷ میلیون دلار برای کالاهای اساســی و کشاورزی و دارو 
و تجهیزات پزشــکی را با نرخ ۲۸۵۰۰ تومــان و با هدف حمایت از مصرف کنندگان و 
دسترســی اقشــار جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزانتر تأمین شد.بر این اساس 
از ابتدای ســال جاری تا امروز میزان کل تأمیــن ارز صنایع مبلغ ۴۹ میلیارد و ۸۲۵ 
میلیون دلار بوده اســت که میزان ارز تأمینی برای گروه های »صنایع حمل و نقل و 
خودرو« ۸ میلیارد و ۸۸۵ میلیون دلار، »ماشــین آلات و تجهیزات تولید« ۵ میلیارد 
و ۸۸۰ میلیــون دلار، »صنایع معدنــی« پنج میلیــارد و ۳۶۳ میلیون دلار، »صنایع 
شــیمیایی و پلیمری« پنج میلیــارد و ۲۵۹ میلیون دلار، »صنایــع تجهیزات برق و 
الکترونیک« ۵ میلیارد و ۱۷۰ میلیون دلار، »منســوجات و پوشــاک« یک میلیارد و 
۹۱۶ میلیون دلار و »ســایر صنایع« ۱۷ میلیارد و ۳۵۲ میلیون دلار تا پایان روز ۲۵ 
اســفند ماه سال جاری بوده است.گفتنی است؛ نرخ بازار ارز تجاری در روز شنبه )۲۵ 
اسفند  ماه ۱۴۰۳( در تالار حواله ارز مبادله دلار با نرخ ۶۸ هزار و ۷۵۱ تومان، مبادله 
یــورو بــا نرخ ۷۴ هزار و ۷۵۳ تومان، مبادله درهم با نــرخ ۱۸ هزار و  ۷۲۰ و مبادله 
یوآن ۹ هزار و ۴۹۷ تومان بود. همچنین در تالار اسکناس ارز، دلار با نرخ ۷۰ هزار و 
۶۷۶ تومــان، یــورو با نرخ ۷۶ هزار و ۸۴۶ تومان، درهم با نرخ ۱۹ هزار و ۲۴۴ تومان 

و یــوآن با نرخ ۹ هزار و ۷۶۴ تومان مورد مبادله قرار گرفت.

ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه اعلام کرد: بیش از ۴۴۵ میلیارد تومان 
سود در هفته سوم اسفند ماه سال جاری از طریق اطلاعات سامانه سجام برای یک میلیون 
و ۱۳۷ هزار ســهامدار واریز شــد.به گزارش ایسنا، جزییات واریز سود سهامداران در هفته 
سوم اسفند ماه امسال حاکی از آن است که ۱۸ ناشر سود جاری، سنواتی و حق تقدم یک 
میلیون و ۱۳۷ هزار و ۹۵۵ سهامدار را که شامل ۴۴۵ میلیارد و ۳۹۲ میلیون تومان می شود 
به حساب سجامی سرمایه گذاران واریز کردند.این گزارش می افزاید: در در هفته سوم اسفند 
ماه ســال جاری، ۲ شرکت »کشت وصنعت جوین  و دانش بنیان پویا نیرو« سود جاری ۹۳۵ 
هزار و ۶۶۰ ســهامدار که شــامل ۲۲۲ میلیارد و ۲۵۳ میلیون تومان می شود را به حساب 
آنها در ســامانه »سجام« واریز شد.گفتنی اســت: در این بازه زمانی، ۱۸ ناشر »داروسازی 
روز دارو، ســیمان بجنورد، بورس انرژی، داروپخش، های وب، ایران دارو، شــیمی دارویی 
داروپخش، معدنی املاح،سبحان دارو، آهنگری تراکتورسازی، پخش البرز، حمل و نقل گهر 
ترابر سیرجان، رادیاتور، توسعه خدمات دریایی و بندری سینا، گروه صنعتی سپاهان، شیر 
و گوشت زاگرس شهر کرد« سود سنواتی و حق تقدم ۲۰۲ هزار و ۲۹۵ سهامدار که شامل 
۲۲۳ میلیارد و ۱۳۹ میلیون تومان می شود را توسط سپرده گذاری مرکزی پرداخت کردند.

لازم به ذکر است، »سجام« یک سامانه زیر ساختی برای شناسایی مشتریان جهت ورود به 
بازار سرمایه ایران است که تمام فعالان این بازار اعم از »سرمایه گذاران حقیقی یا حقوقی« 
در این سامانه، فقط یک بار برای همیشه اطلاعات خود را در آن ثبت خواهند کرد و پس 
از احــراز هویت »حضوری یا غیر حضوری«، قادر بــه دریافت خدمات مبتنی بر داده های 
تایید شده خواهند بود.بر اساس این گزارش، از طریق این سامانه، »اطلاعات هویتی، شماره 
حساب، شماره موبایل، آدرس الکترونیکی و اقامت دایمی« فرد ثبت می شود و از آن به بعد 
هیچ نهاد مالی نیازی به دریافت مجدد اطلاعات آن سهامدار را ندارد.سهامداران می توانند 
با مراجعه به ســایت www.Sejam.ir ثبت نام و احراز هویت سجام را به صورت الکترونیکی 
انجام دهند.گفتنی است »دریافت کد معاملاتی برای ورود به بازار سرمایه، دریافت سودهای 
جاری، سنواتی و سود سهام عدالت، امکان ورود به درگاه ذینفعان بازار سرمایه و استفاده از 
خدمات آن شامل میز خدمت الکترونیک، مشاهده و گزارش دارایی، دریافت گواهی سهام، 
لیســت مجامع و برگزاری مجامع به صورت الکترونیک، گزارش سود های پرداخت شده، 
تاریخچه سود سهام عدالت و گزارش حق تقدم استفاده نشده« از جمله مزایای ویژه ثبت 

نام و احراز هویت در سامانه »سجام« به شمار می رود.

واریز وجوه حاصل از رسوب سود 
سهام عدالت به حساب سهامداران

واریز وجوه حاصل از رسوب سود سهام عدالت به حساب سهامداران
عضو هیات مدیره سازمان بورس گفت: بخشی از سود سهام عدالت، مربوط به عملکرد سال 
۱۴۰۲ شرکت های سرمایه پذیر به همراه منافع حاصل از رسوب سود، مربوط به سنوات اخیر 
به حساب مشمولان واریز می شود.به گزارش ایسنا، حمید یاری توضیح داد: پیرو مصوبات 
شــورای عالی بورس و حسب پیگیری های انجام شده از شــرکت های سرمایه پذیر سهام 
عدالت، مقرر شده بخشی از سود سهام عدالت، مربوط به عملکرد سال ۱۴۰۲ شرکت های 
ســرمایه پذیر، به حساب سهام داران عدالت واریز شــود.معاون نظارت بر بورس ها و ناشران 
ســازمان بورس هم چنین از واریز بخشی از منافع حاصل از رسوب سود سهام عدالت برای 
ســنوات اخیر )رسوب وجه حاصل از سود سهام عدالت(، برای اولین بار در طول سال های 
اخیر، خبر داد و اعلام کرد: واریز سود سهام عدالت در روزهای آینده شروع خواهد شد.یاری 
در خصوص مبلغ واریزی برای هر سهام دار عدالت توضیح داد: متعاقب پیگیری های سازمان 
بورس و شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه، تقریبا نیمی از سود سهام 
عدالت مربوط به عملکرد سال ۱۴۰۲ به حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار 
واریز شــده است.او افزود: مبلغ وصول شــده، به همراه منافع حاصل از رسوب سود سهام 
عدالت، مربوط به ســنوات گذشته، در روزهای آینده به حســاب سهامداران عدالت واریز 
خواهد شــد.به گفته وی، جزییات مربوط به مبلغ وصول شده سهم هر سهام دار عدالت و 

مبلغ واریزی در این مرحله را، متعاقبا شــرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه 
وجوه، اطلاع رســانی خواهد کرد.براساس اعلام معاون نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان 
بورس و اوراق بهادار، مابقی سود سهام عدالت و هم چنین مابقی منافع حاصل از رسوب سود 

سهام عدالت پس از دریافت کامل سود، از شرکت ها، به حساب سهام داران واریز می شود.

صعود ۴۲ هزار واحدی شاخص بورس

در اولین روز هفته که خبر رسید لوایح پالرمو و سی اف تی در کمیسیون های مجمع به تصویب 
رسیده، دلار کاهشی و بورس افزایشی شد؛ به طوری که شاخص کل بازار سرمایه با افزایش حدود 
۴۲ هزار واحد به رقم دو میلیون و ۷۳۷ هزار واحد رســید و کانال ۲.۷ میلیون را که ۲۱ اسفند 
از دست داده بود مجددا تصاحب کرد.به گزارش ایسنا، روز شنبه بازار سهام صعود قابل توجهی 
داشت؛ رشدی که از دقایق ابتدایی معاملات مشهود بود. در بیست و پنجمین روز اسفند ۱۴۰۳ 
شــاخص کل بورس اوراق بهادار تهران ۴۲ هزار و ۷۶۸ واحد افزایش یافت و به رقم دو میلیون 
و ۷۳۷ هزار و ۴۲۹ واحد رســید و کانال ۲.۷ میلیون را که ۲۱ اســفند از دست داده بود مجددا 
تصاحب کرد. به نظر می رســد تصویب لوایح ســی اف تی و پالرمو در کمیسیون مشترک مجمع 
تشخیص مصلحت نظام از نظر روانی تاثیر مثبتی بر بازار بورس داشته است. قیمت دلار در بازار 
آزاد نیز در روزهای اخیر تا ۹۳ هزار تومان بالا رفته بود به ۹۱ هزار تومان کاهش یافت.رشد قابل 
ملاحظه امروز بورس در شــرایطی اتفاق افتاد که شدت ریزش بورس از ۱۳ اسفند به بعد باعث 
شده بود تا این بازار نتواند کانال ۲.۸ میلیون را که در ماه های اخیر چهار بار فتح کرده و دوباره 
از دســت داده حفظ کند.امروز شــاخص هم وزن نیز ۹۴۷۳  واحد افزایش داشت و در عدد ۸۰۲ 
هزار و ۸۵۸  واحد ایســتاد.در اولین روز کاری هفته تعداد سهام مثبت بورس ۲۵۶ عدد و سهام 
منفی ۴۳ عدد بود. تعداد خریداران به ۵۲ هزار نفر رسید. به طور کلی بازار ۱.۵۹ درصد افزایش 
داشت.امروز حدود ۴۲۵ هزار فقره معامله به ارزش ۱۴ هزار میلیارد تومان در بازار سهام انجام شد. 
فملی، فولاد و وبملت بیشترین تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند. از نمادهای پرتراکنش نیز 
می توان به غانیزان، آلومینا و خودرو اشاره کرد.روز ۲۵ اسفند ۱۴۰۳ شاخص فرابورس ایران نیز 
۲۶۷ واحد افزایش یافت و به ۲۴ هزار و ۵۷۵ واحد رســید. تعداد معاملات امروز فرابورس ۲۵۵ 
هزار فقره و ارزش آن ۱۳۰ هزار میلیارد تومان بود.آریا، نیشکر و زاگرس بیشترین تاثیر مثبت را 
بر شاخص فرابورس داشتند. اخشان، الکتروماد و خیمن نیز از نمادهای پرتراکنش فرابورس بودند.

بازار سهام از روز دوم آبان روند صعودی به خود گرفته و در ادامه رکوردهای جدیدی را به ثبت 
رساند. تا جایی که در این مدت شاخص کل بورس حدود ۳۱ درصد رشد کرد. اما از ۲۲ دی ماه 
به بعد دچار نوسان کاهشی شده است. در روزهای اخیر نیز این بازار بین کانال ۲.۷ تا ۲.۸ میلیون 
واحد در نوســان بوده و چهار مرتبه کانال ۲.۸ میلیون را از دســت داده که روز ۷ اسفند مجددا 
وارد کانال ۲.۸ میلیون شد. ۲۱ اسفند نیز به پایین کانال ۲.۷ میلیون سقوط کرد اما ۲۵ اسفند 
مجددا آن را به دست آورد.امروز سید محمد صدر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خبر داد: 
کمیسیون مشترک از کمیسیون های سیاسی، امنیتی، اقتصادی و قضائی، لوایح سی اف تی و پالرمو 
را تصویب کرد و امیدوارم در صحن مجمع هم تصویب شود.عبور سی اف تی و پالرمو از این مرحله 
و امیدواری به عضویت ایران در FATF ظاهرا اثر مثبتی بر بازار ســهام ایجاد کرده است؛ چرا که 
به گفته کارشناســان، این لوایح، از یک سو با کاهش ریسک های سیستماتیک و ایجاد شفافیت، 
فضای امن تری برای فعالیت های اقتصادی ایجاد می کنند و از ســوی دیگر، مسیر تعاملات ایران 
با نظام مالی جهانی را هموار می سازند.برخی کارشناسان معتقدند بازار سرمایه به لحاظ بنیادی 
شــرایط مطلوبی دارد، اما متغیرهای سیاسی، کمبود نقدینگی، عدم اعتماد سهامداران و فعالیت 
نوسان گیری تاکنون باعث شده تا بازار نتواند آن طور که باید و شاید رشد کند. با این حال بورس تا 
قبل از ریزش های اخیر رکوردشکنی کرده و برای اولین بار وارد کانال ۲.۹ میلیون واحد شده بود.

جنگ تجاری آمریکا و چین روسیه را 
هم هدف قرار می دهد

کارشناس اقتصادی گفت: جنگ تجاری میان آمریکا و چین ممکن است بر تجارت چین و روسیه 
نیز تاثیر منفی بگذارد.به گزارش ایسنا، کایل شوستاک، مدیرعامل شرکت »نویگیتور پرینسیپال 
اینوستورز« )Navigator Principal Investors( اظهار کرد: اقدامات آمریکا در رابطه با 
کانادا، مکزیک، چین و اتحادیه اروپا ممکن است منجر به کاهش رشد تولید ناخالص داخلی در 
این کشــورها و به طور کلی در سراسر جهان شود. وی افزود: جنگ تجاری احتمالی میان آمریکا 
و چین، ممکن است بر حجم تجارت چین و روسیه نیز تاثیر منفی بگذارد.کایل شوستاک بیان 
کرد: روسیه تاثیر این جنگ های تجاری را از طریق منشور تضعیف احتمالی مواضع چین احساس 
خواهد کرد. در صورتی که حجم تولید صنعتی چین کاهش یابد، بر حجم تجارت چین و روسیه 
تاثیر نامطلوب خواهد گذاشت.این مدیر اجرایی گفت: ویژگی های منحصر به فرد اقتصاد هر کشور 
نیــز باید در این زمینه مورد توجه قرار گیرد، زیرا می دانیم که موقعیت های مالی در هر کشــور 
و شــرکای تجاری آنان مطمئنا بدتر از شرکای مشابه آمریکا است.خبرگزاری تاس گزارش کرد، 
همچنین باید این واقعیت را در نظر بگیریم که تعرفه های متقابل این شرکای تجاری اصلی آمریکا 
بر تکمیل درآمدهای بودجه این کشــورها متمرکز اســت و موجب تشدید اثر تورم در هر یک از 

آنها خواهد شد.

تعیین حداقل دستمزد متناسب با 
تورم، حداقل خواسته از دولت است

یک کارشناس اقتصادی گفت: دولت و حاکمیت حداقل کاری را که باید انجام دهند این 
است که حقوق ها و دستمزدها را نسبت به سال گذشته آن، هم راستا با نرخ تورم و بیشتر 
از افزایش حقوق های گذشــته انجام دهند.کامران ندری - اقتصاددان - در گفت وگو با 
ایسنا، با اشــاره به لزوم تعیین حداقل دستمزد در هر اقتصاد اظهار کرد: فلسفه تعیین 
حداقل دســتمزد در اقتصاد این است که سیاســت گذار از جهت توزیع درآمد نگران 
وضعیت معیشتی خانوارها و مردم جامعه است که این موضوع در اقتصادهای پیشرفته 
مانند آمریکا که یک اقتصاد کاملا لیبرال است، نیز مطرح است، به عبارتی برای حمایت 
از اقشار حقوق بگیر، سیاست گذار معمولا مبادرت به تعیین حداقل دستمزد می کند تا 
مطمئن باشد کسانی که کم ترین دستمزد را دریافت می کنند، می توانند حداقل زندگی 
خود را اداره کنند. بنابراین، ماهیت تعیین حداقل دستمزد این است که معیشت خانوارها 
در تنگنا قرار نگیرد.وی ادامه داد: با این حال، تورمی را که اقتصاد ایران از سال ۱۳۹۷ به 
بعد در حال تجربه کردن آن است، یک تورم بالا و سنگین است و سابقه نداشته است 
که طی شــش یا هفت سال به صورت پیوسته نرخ تورم در کشور بالاتر از ۳۰ درصد 
باشد و این موضوع هزینه های زندگی همه مردم جامعه را افزایش داده است که طبیعتا 
اقشــار حقوق بگیر نسبت به سایر اقشار درآمدی فشار بیشتری را متحمل شده اند.این 
استاد اقتصاد خاطرنشان کرد: متاسفانه دراین بازه زمانی همواره نرخ افزایش دستمزدها 
کمتر از نرخ تورم بوده اســت. این در حالی اســت که نرخ تورم در برخی از گروه ها و 
اقلام تورمی مانند مســکن بسیار بالاتر از نرخ میانگین تورم عمومی است. بنابراین در 
این شرایط می توان گفت که بسیاری از افراد حقوق بگیرد در تامین هزینه های زندگی 
خود طی سال های گذشته در تنگنا قرار داشته و بی شک اگر برای این اقشار چاره جویی 
نشود، ســطح نارضایتی در جامعه ای که شعار دولت مردان آن عدالت اقتصادی است 
شاهد افزایش خواهد بود.ندری ادامه داد: زمانی که نرخ تورم بالاتر از ۳۰ و ۳۵ درصد 
در اقتصاد باشد، نمی توانیم تنها با یک افزایش ۲۰ درصدی حقوق و دستمزدها، تورم و 
کاهش قدرت خرید را جبران کرد. این در حالی است که تورم بسیاری از اقلام مصرفی 
به مراتب بیشتر از میانگین عمومی نرخ تورم اعلامی است.وی در رابطه با موضوع نرخ 
خط فقر و تعیین آن برای تعیین حداقل دستمزد گفت: اگر شاخص خط فقر به درستی 
اندازه گیری شــود، شاید بتوان از مولفه های این شاخص برای تعیین حداقل دستمزدها 
بهره جست. شاخص خط فقر در هر منطقه یا شهری متفاوت با جای دیگر است و در 
این اندازه گیری ها باید تجدید نظر مناسبی شکل بگیرد؛ چراکه نمی توان مطمئن بود که 
شــاخص خط فقر به تنهایی بتواند با دقت مشخص کند که چه میزانی از درآمد، افراد 
را پایین تر از خط فقر قرار می دهد.این کارشناس اقتصادی اظهار کرد: نکته دیگر اینکه 
گاهی اوقات خانوارها گرفتار مشکلات و سختی هایی می شوند که مسئله آن تنها تامین 
خوراک و سرپناه نیست. برای مثال حتی کسانی که بالاتر از خط فقط هستند در صورت 
بروز مشکلات سلامتی و بیماری ها نیز با چالش هایی اساسی روبرو خواهند شد. بنابراین، 
تعیین حداقل دستمزد یک طرف موضوع است که حداقل می تواند برخی از حداقل ها 
را تضمین کند.ندری در پایان گفت: این در حالی اســت که بسیاری از زیرساخت های 
اقتصادی که باید یک حمایت حداقلی را برای تمامی اقشار کم درآمد تامین کند، امروز 
خود درگیر بســیاری از ناترازی ها است و متاســفانه این موضوع در حال حاضر تنها 
بخشی از چالش ها و مشکلات اقتصادی کشور است و اگر حداقل دستمزد تعیین نشود، 
بسیاری از اقشار به خصوص کارگران و اقشار کم درآمد با چالش های بیشتری در تامین 
معیشت خود روبرو خواهدن شد و دولت و حاکمیت در این راستا حداقل کاری را که 
باید انجام دهند این است که حقوق ها و دستمزدها را نسبت به سال گذشته آن هم راستا 

با نرخ تورم و بیشتر از افزایش حقوق های گذشته انجام دهند.

از ابتدای شروع حراج برخط خرده فروشی ۱۳۰۳ مرحله حراج از سوی سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی در ۳۰ استان برگزار شده و بیش 
از ۲۵ هزار قلم کالا به فروش رفته اســت.به گزارش ایسنا، راه اندازی سامانه حراج خرده فروشی یکی از اقدامات مهم سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی است که در سال ۱۴۰۲ به منظور گذار از روش های سنتی فروش و قرارگرفتن در بستر تجارت الکترونیک راه اندازی شد.این سامانه 
بر اســاس تبصره )۲( ماده )۳۳( آیین نامه معاملات ســازمان و بند )۲( ماده )۵۶( قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، ماده )۹( قانون برنامه پنج ساله 
توسعه و ماده )۵۰( احکام دائمی برنامه های توسعه کشور با همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت )مرکز توسعه تجارت الکترونیک( طراحی، پیاده سازی و اجرایی و عملیاتی شد.افزایش 
حس رقابت پذیری در شرکت کنندگان با افشای قیمت ها، سهولت دسترسی به اطلاعات، امکان جستجوی کارآمد در سامانه با طیف گسترده ای از گزینه های مختلف، صرفه جویی در زمان، 
تسهیل در فرایندهای مالی، حاشیه سود بالا و دریافت و تحلیل اطلاعات قیمت های پیشنهادی، از جمله مزایای این حراج الکترونیکی و آنلاین است.ایجاد بستر رقابتی و شفاف برای فروش 
و تعیین تکلیف کالاهای در اختیار سازمان، امکان استفاده عموم افراد جامعه )اعم از کارکنان دولت( از سامانه به صورت فراگیر و خرید کالا از سازمان به صورت خرده فروشی، رایگان بودن 
انجام همه فرایندهای سامانه قبیل ثبت نام، ورود، مشاهده دسته بندی کالاها و ارائه پیشنهاد و آسان بودن مراحل خرید آنلاین برای مشتریان متناسب با نیازهای خانوار، امکان برگزاری 

به صورت روزانه و استفاده کالاها توسط مصرف کننده نهایی از ویژگی های برگزاری حراج برخط است.

رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شیرینی و کافه قنادی تهران با اشاره به اینکه نرخ گذاری شیرینی ها به صورت دستوری انجام نمی شود، از افزایش 
قیمت این محصولات نسبت به سال گذشته خبر داد و بر نظارت اتحادیه بر قیمت گذاری ها و امکان گزارش تخلفات توسط شهروندان تأکید کرد.

علی بهرمند - رئیس اتحادیه دارندگان قنادی، شیرینی و کافه قنادی تهران - در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت تأمین و قیمت گذاری 
شیرینی های شب عید و رمضان اظهار کرد: در حال حاضر، هیچ مشکلی در تأمین شیرینی نداریم و همکاران ما آماده ارائه خدمات به مردم هستند.

وی درباره قیمت گذاری شیرینی ها توضیح داد: قیمت گذاری در این صنف به صورت دستوری انجام نمی شود و هر قنادی یا شیرینی فروشی بر 
اساس کیفیت مواد اولیه و محصول خود نرخ تعیین می کند. البته اتحادیه بر روند قیمت گذاری و تخلفات احتمالی نظارت دارد.رئیس اتحادیه 
قنادان در پاسخ به این پرسش که آیا افزایش قیمت مواد اولیه بر قیمت نهایی شیرینی تأثیر گذاشته است؟ گفت: در یکی دو ماه اخیر، قیمت 
موادی مانند قند، شکر و روغن تغییر محسوسی نداشته است. اما به هرحال، قیمت شیرینی ها نسبت به سال گذشته افزایش داشته است. نکته 
مهم هم این است که اتحادیه نمی تواند حداقل و حداکثر قیمت یا یک قیمت مشخص برای انواع شیرینی تعیین کند، چراکه قیمت گذاری بر 

اساس کیفیت انجام می شود.

آخرین وضعیت تأمین و قیمت گذاری شیرینی  شب عید و ماه رمضانفروش بیش از ۲۵ هزار قلم کالا در حراج های اموال تملیکی
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اولیــن کارآزمایی در انســان از روش دقیق ویرایــش ژن که به عنوان 
ویرایش باز شناخته می شود، نتایج امیدوارکننده ای را برای بررسی سطح 
کلسترول نشان داده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، در این رویکرد 
درمانی، ترکیبی به نام Verve-۱۰۱ به افراد تزریق می شــود، که به طور 
دائم یک ژن موســوم به PCSK۹ را در کبــد غیرفعال می کند. این ژن 
سطح لیپوپروتئین با چگالی کم )LDL( یا کلسترول بد را کنترل می کند، 

چیزی که عامل اصلی در بیماری های قلبی و عروقی است.
شــرکت زیســت فناوری ورو تراپیوتیکــس )Verve Therapeutics( در 
بوســتون، که این فناوری را توســعه داده اعلام کرد که یک بار تزریق 
Verve-۱۰۱ باعــث کاهــش میــزان LDL در خون تــا ۵۵ درصد در 
شــرکت کنندگان شد، کسانی که به صورت معمول میزان کلسترول بد 
آنها بالا است.ریتو تاممن، متخصص قلب و عروق از دانشگاه پیتسبورگ 
در پنسیلوانیا می گوید: »این نتایج، نقطه عطف علمی فوق العاده است؛ 
زیرا اولین بار است که آنها توانسته اند نشان دهند که ویرایش یک جفت 
باز DNA، با استفاده از فناوری CRISPR در انسان، اثر بالینی داشته است. 
از نظر بالینی، این نتایج امــکان دارد که روش جدیدی را برای درمان 
بیماری های عروق کرونر باز کند که می تواند به جای مصرف قرص های 
روزانه، افراد را به صورت دائمی درمان کند.«با وجود این نتایج، دو مسئله 
مرگ و نگرانی های ایمنی، روی این فناوری ســایه انداخته به طوری که 
حتی بعد از انتشــار نتایج، سهام این شــرکت ۴۰ درصد کاهش یافته 
اســت. فاز اول کارآزمایی بالینی در بریتانیا و نیوزلند انجام شده و سال 
آینده قرار اســت این کارآزمایی ادامه یابد.برای ویرایش ژن از ابزاری به 
نام CRISPR-CAS۹ استفاده می شود تا ویرایش های بسیار دقیقی را روی 
یک ژن انجام دهد. این روش توسط تیمی به سرپرستی زیست شناس 
دیوید لیو در دانشگاه هاروارد در کمبریج، ماساچوست، در سال ۲۰۱۸ 
ارائه شــد. ابزار جدید CRISPR بسیار با اطمینان می تواند مجموعه ای از 
 RNA ۱۰۱ از دو مولکول-Verve .بیماری های ژنتیکی را برطرف کنــد
بسته بندی شده در یک نانوذره لیپیدی تشکیل شده است. یک مولکول 
mRNA کــه بازهای آدنین را در DNA و یک مولکول دیگر که با کمک 
RNA می توانــد PCSK۹ را شناســایی و ویرایش کنــد. پس از تزریق، 
ســلول های کبدی این نانوذرات را جذب کرده و وارد هســته سلول ها 
می کنند جایی که ویرایش ژن انجام می شود.سپس، ویرایشگر پایه یک 
تغییــر تک حرفی را به دنبالــه ژن PCSK۹ تبدیل و یک پایه آدنوزین 
را با یــک پایه گوانین تعویض می کند. ایــن ژن را خاموش و از تولید 

پروتئین های PCSK۹ سلول های کبدی جلوگیری می کند.

سازمان فضایی اعلام کرد؛

۱۰۰ هزار هکتار از اراضی استان البرز 
توسط ماهواره خیام اسکن شد

سخنگوی سازمان فضایی ایران گفت: ۱۰۰ هزار هکتار از اراضی استان 
البرز برای مقابله با زمین خواری توســط ماهواره خیام اســکن شد.به 
گزارش خبرنگار مهر، حسین دلیریان، مشاور رئیس و سخنگوی سازمان 
فضایی ایران ظهر امروز دوشنبه طی سخنانی در جمع خبرنگاران گفت: 
سازمان فضایی ایران و سازمان فناوری اطلاعات در ماه های گذشته به 
منظور مقابله با زمین خواری و تغییر کاربری، تفاهمنامه ای امضا کردند 
که به موجب این تفاهم نامه، سازمان فضایی ایران متعهد شد داده های 
مســتمر و به هنگام از ماهواره خیــام در اختیار پنجره واحد مدیریت 
زمین قرار دهد.وی افزود: اســتفاده از داده های ماهواره خیام به منظور 
دقیق تر شدن و سرعت گرفتن خدمات رسانی به مردم در حوزه تصرف 
غیرقانونی اراضی ملی و مردمی صورت گرفته و می تواند بســیاری از 
مشکلات موجود در این حوزه را مرتفع کند.سخنگوی سازمان فضایی 
ایــران تصریح کرد: در حال حاضر و بر مبنــای این تفاهم نامه، اولین 
دسته از تصاویر ماهواره خیام که شامل تصاویر با کیفیت از حدود هزار 
کیلومتــر مربع معادل صد هزار هکتار از اراضی محدوده اســتان البرز 
می شود را در اختیار سازمان فناوری اطلاعات قرار دادیم تا این سازمان، 

تصاویر را در پنجره مدیریت واحد زمین مورد استفاده قرار دهد.

ویرایش ژن در انسان با 
هدف کاهش کلسترول

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

اندیشه ی راهگشا!!

معرفی رنو نیاگارا؛ پیش نمایش بهترین خودروی آفرود فرانسه با وانت هیبرید!

رنو از یک وانت پیکاپ مفهومی با نام نیاگارا رونمایی کرد. این خودروی هیبریدی از توانایی های آفرود قابل توجهی برخوردار 
اســت. هدف فرانسوی ها از معرفی این کانسپت پیش نمایش محصولات آتی رنو خواهد بود، محصولاتی که قرار است بر پایه 
پلتفرم ماژولار جدید این گروه خودروسازی تولید شوند. با توجه به ابعاد و تناسبات نیاگارا به  سختی می توان آن را یک وانت 
پیکاپ دانست هرچند رنو فضای کافی برای نصب یک جفت لاستیک زاپاس فول سایز را تعبیه کرده است. سومین لاستیک 
زاپاس هم در بالای ســقف قرار دارد و بنابراین به جرات می توان گفت از نظر تأمین لاســتیک در آفرود هیچ مشــکلی وجود 
نخواهد داشــت. رنو می گوید در طراحی جلوپنجره نیاگارا کانسپت از تأثیر سه بعدی استفاده کرده است. نوشته رنو در بخش 
جلو با فرمت پیکســل نقش بسته و از فرهنگ پاپ تأثیر گرفته اســت. همچنین چراغ های جلو نیز ما را به یاد ابروی انسان 
می اندازند. تمامی رنگ های انتخاب شده برای بدنه با طرح کلی برند رنو همخوانی دارند و همین موضوع درباره طرح و الگوهای 

بدنه نیز صدق می کند.

درآمد فروش بلیت جام ملت های آسیا صرف کمک به فلسطین می شود

با اعلام قطر، درآمد حاصل از بلیت فروشــی در جام ملت های آسیا به مردم فلسطین اهدا خواهد شد.به گزارش ایسنا و به نقل 
از rbc، قطر میزبان جام ملت های آسیا در ژانویه و فوریه خواهد بود و تیم ملی فلسطین نیز در این مسابقات به میدان می رود. 
رئیس اتحادیه فوتبال قطر گفت که تصمیم گرفته است درآمد حاصل از فروش بلیت های این دوره از رقابتها را برای حمایت از 
فلسطینیان اهدا کند.شیخ حمد بن خلیفه آل ثانی، رئیس اتحادیه فوتبال قطر گفت: با توجه به وقایع اخیر در فلسطین، ما باید 
تمام کمک های لازم را برای حمایت از برادران و خواهران خود در این دوران ســخت ارائه کنیم. بنابراین، ما تصمیم گرفتیم که 
درآمد حاصل از بلیت فروشی جام ملت های آسیا در قطر را به فلسطینیان اهدا کنیم.جاسم الجاسم، رئیس اجرایی جام ملت های 
آسیا در قطر نیز گفت: قطر خود را دوباره آماده می کند تا استقبال بسیار خوبی از  سوی تماشاگران سراسر جهان داشته باشد. 

توجه ویژه ای به جام ملت های آسیا می شود؛ چرا که بهترین بازیکنان فوتبال قاره در آن شرکت خواهند کرد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب زنبورهای خاکستری
آندری کورکوف شــهرتش را بیــش از هر چیز مدیون 
رمان مرگ و پنگوئن اســت؛ رمانی که درباره حوادث و 
اتفاقات اوکراین پس از جدایی از شوروی است. کورکوف 
در آخرین اثرش یعنی کتاب زنبورهای خاکســتری که 
مربوط به سال ۲۰۱۸ است، در قالب داستان به نزاع بر 
سر شبه جزیره کریمه که یک جنگ و اختلاف قدیمی 
است پرداخته. می توان گفت کتاب زنبورهای خاکستری 
نیز بر مبنای مناقشه است. مناقشه بین روس و اوکراین. 
جدا از کتاب مرگ و پنگوئن از این نویسنده کتاب های 
»مرا به کنگاراکس ببر« و »دوســت مرحوم من« نیز به 
فارســی ترجمه شده است. کتاب زنبورهای خاکستری 
توســط مترجم توانا، آقای آبتین گلکار از زبان روســی 
ترجمه شده اســت.موضوع کتاب زبنورهای خاکستری 
درباره بحران شبه جزیره کریمه و نزاع گروه های سیاسی 
داخلی اوکراین و همچنین نیم نگاهی به دخالت روســیه در این بحران از نظرگاه تأثیر این بحران ها 
بر عوامل و عوالم انســانی اســت. بحرانی که امروزه می توان دنباله آن را در جنگ اکراین مشــاهده 
کرد. ماجرای اصلی کتاب »زنبورهای خاکســتری« درباره ی مردی است که خسته از جنگ، تنها به 
زنبورهایش فکر می کند و می خواهد آن ها صحیح و سالم باقی بمانند و از این جدال جان سالم به در 
ببرند. »زنبورهای خاکستری« مثل »مرگ و پنگوئن« باز هم از ارتباط انسان و طبیعت حرف می زند 
اما حرف اصلی آن چیزی فراتر است. سرگی سرگئیچ با تعداد کمی کندو که در روستایی در منطقه 
خاکســتری زندگی می کند. منطقه ای در میانه ی جبهه های طرفین درگیر که متعلق به هیچ کدام از 
متخاصمین نیســت. همه از روســتا رفته اند جز دو نفر که دل از خانه هایشان نمی کنند. یکی از آن ها 
سرگی است که علاوه بر خانه، زنبورها نیز پابندش کرده اند. جنگ طولانی شده و انگار سر تمام شدن 
ندارد. سرگی کم کم نگران زنبورهایش می شود. بهار که بیاید باز زنبورها باید در دشتهایی که با مین 
و خمپاره زیر و رو شده و جسد سربازها اینجا و آنجایش افتاده است و جالیزهایی که مدتهاست دیگر 

کشت نمی شود گرده جمع کنند و عسل بسازند. سرگی باید فکری کند.

بونگ جون-هو
بونگ جون-هــو ))کره ای: 봉봉봉؛ زادهٔ ۱۴ ســپتامبر 
۱۹۶۹( کارگــردان و فیلم نامه نویس اهل کرهٔ جنوبی 
است. او نویسنده و کارگردان فیلم های انگل و خاطرات 
قتل )بر اســاس داســتان واقعی قتل های زنجیره ای 
هواســئونگ(، میزبان و فیلم علمی تخیلی برف شکن 
است.]۱[ او چهار جایزهٔ اسکار برای فیلم انگل )۲۰۱۹( 
دریافت کرد. این فیلم در بخش اصلی جشنواره فیلم 
کن ۲۰۱۹ حضور داشــت و برنده نخل طلای بهترین 
فیلم شد. بونگ جون هو متولد سپتامبر ۱۹۶۹ در کره 
جنوبی فیلمنامه نویس و کارگردان اســت. دو فیلم او 
یکــی میزبان )The Host( محصــول ۲۰۰۶ و دیگری 
برف شکن )snowpiercer( محصول ۲۰۱۳ هر دو موفق 
شــدند تبدیل به پرفروش ترین فیلم های تاریخ سینمای کره جنوبی شوند. سال ۲۰۱۷ در سایت 
متاکریتیک بونگ جون هو رتبه سیزدهم را میان ۲۵ کارگردانی آورد که جزو بهترین کارگردانان 
قرن بیســت و یکم از ســوی منتقدان معرفی شدند. فیلم های او با موضوعات عجیب غیرمترقبه، 
طنز سیاه و تغییر ناگهانی حال و هوا دست و پنجه نرم می کنند.او در خانواده ای روشنفکر بزرگ 
شد. پدربزرگش نویسنده ای برجسته بود و پدرش طراح گرافیک. برادرش استاد ادبیات انگلیسی و 
خودش هم از دوران راهنمایی عاشق سینما شد و تصمیم گرفت که فیلمساز شود. به آکادمی هنر 
فیلمسازی کره جنوبی رفت و از آنجا فارغ التحصیل شد و بعد از ساخت چند فیلم ۱۶ میلی متری 
دانشــجویی فیلمسازی را به صورت حرفه ای شروع کرد. جون-هو برای انگل چهار اسکار بهترین 
کارگردانی، بهترین فیلم، بهترین فیلم خارجی زبان و بهترین فیلم نامه ی غیراقتباســی را به دست 
آورد. او نخستین فیلم خود را سال ۲۰۰۰ ساخت و تا به امروز خودش را به عنوان یکی از اساتید 
ترکیب کردن ژانرها به اثبات رسانده است. یکی از نشانه های اساسی فیلم های جون-هو زیرمتن ها 

و تم های اجتماعی ای است که او در فیلم هایش می گنجاند.

فرهنگ

پس از اظهــار نظر ضداســراییلی ایلان ماســک، دیزنی، 
لاینزگیــت، آی بــی ام و کمپانی های بــزرگ دیگر علیه او 
موضع گیــری کردند.به گــزارش خبرگــزاری مهر به نقل 
از ورایتی، دیزنی و برادران وارنر دیســکاوری به فهرســت 
استودیوهای هالیوودی پیوستند که اظهار نظر ضداسراییلی 
ایلان ماسک را برنتافتند.ســخنگوی لاینزگیت روز جمعه 
 X گفت که این شرکت سرگرمی انتشار تبلیغات خود را در
)توییتر سابق( به دلیل توییت اخیر ایلان ماسک که جنبه 
یهودستیزانه داشت، متوقف کرده است. این حرکت در حالی 
صورت می گیرد که لاینزگیت در حال بازاریابی برای اکران 
»بازی های گرســنگی: تصنیف پرندگان آوازخوان و مارها«، جدیدین فیلم از مجموعه »بازی های 
گرســنگی« است.آی بی ام هم روز جمعه اعلام کرد که بلافاصله تمام تبلیغات خود در X را تعلیق 
کرده و در بررســی این وضعیت غیرقابل قبول اســت.دیزنی و کامکست یونیورسال هم هر ۲ روز 
جمعه از این روند پیروی کردند.یکی از سخنگویان برادران وارنر دیسکاوری گفت این شرکت حضور 
خــود را در X بــه حالت توقف درآورده، اگرچه قبلًا هم این حضور حداقلی بود.ایلان ماســک روز 
چهارشنبه در X از مطلب ارسال شده توسط یک کاربر دیگر حمایت  کرد. در آن مطلب نوشته شده 
بود یهودیان غربی وانمود می کنند دیگران آن ها را خیلی دوســت ندارند تا بتوانند علیه اقلیت های 
دیگر نفرت پراکنی کنند. ماسک این گفته را بازنشر کرد و افزود: شما حقیقت واقعی را گفتید.روز 
جمعه اپل، یکی از تاثیرگذارترین بازاریابان صنعت هم تبلیغات خود را از X حذف کرد.کاخ سفید 
و کمیسیون اروپا نیز روز جمعه موضع سختی علیه X اتخاذ کردند و بیانیه کاخ سفید این نظر را 

ترویج نفرت انگیز  یهودی ستیزی و نژادپرستانه خواند.

اظهار نظر ضداسراییلی ایلان ماسک 
استودیوهای هالیوودی را برانگیخت

    سال بیستم    شماره  5642

ومبلی بدترین ورزشگاه برای صلاح

محمد صلاح در آستانه فینال جام اتحادیه عملکرد ضعیفی در ورزشگاه ومبلی داشته است.به گزارش ایسنا، لیورپول و نیوکاسل در فینال جام اتحادیه در ومبلی شهر لندن به 
مصاف هم خواهند رفت تا تکلیف اولین جام فصل در فوتبال انگلیس مشخص شود.محمد صلاح ستاره مصری این فصل در ۴۲ بازی موفق به ثبت ۳۲ گل برای تیمش شده و 
لیورپول امیدوار است بتواند با این بازیکن، دوگانه داخلی را کسب کند. البته رکورد صلاح در ورزشگاه ومبلی شهر لندن اصلا خوب نبوده است. او از ۲۷ شوتی که به سمت دروازه 
حریفان در این ورزشگاه زده تنها یک گل به ثمر رسانده است. در واقع ومبلی بدترین ورزشگاه برای درخشش محمد صلاح بوده است.به گزارش سایت دیلی تلگراف، لیورپول 

بعد از قهرمانی فصل قبل در جام اتحادیه که با شکست چلسی حاصل شد، می تواند دوباره قهرمانی در این جام را به دست بیاورد.
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